
Transkrypcja L sesji Rady Miejskiej w Krobi,  

zwołanej na dzień 26 września 2022 roku 

 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Duda: 

 
Witam serdecznie na L sesji Rady Miejskiej w Krobi. Witam Pana Burmistrza wraz ze 

współpracownikami. Witam Dyrektorów i Kierowników jednostek. Witam oczywiście Państwa 

Radnych. Witam także osoby, które zdecydowały się śledzić nasze obrady w serwisie 

internetowym. Proszę Państwa, dzisiejsza sesja odbywa się w trybie sesji nadzwyczajnej.  

W dniu 22 września bieżącego roku na ręce Przewodniczącego Rady wpłynął wniosek, który 

podpisał Pan Burmistrz, w którym to wniosku pisze prośbę, że w związku otrzymanymi  

od Wojewody Wielkopolskiego środkami na wypłatę dodatku węglowego, konieczne jest 

podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej Gminy na rok bieżący. I w tym 

samym piśmie Pan Burmistrz proponuje aby zwołać sesję w trybie nadzwyczajnym co dzisiaj 

czynimy. W związku z tym, że ta sesja pierwotnie była przewidziana na środę, żadne nowe 

projekty uchwał, które były przewidziane wcześniej nie doszły. Jedynie jest drobna zmiana 

związana z uchwałą dotyczącą zmian w budżecie, o którym to elemencie mówi Pan Burmistrz 

w piśmie, które kieruje do Przewodniczącego, gdzie chcemy dokonać zmian dotyczących 

wprowadzenia do budżetu środków na wypłatę dodatku węglowego.  

Pozwolę sobie na początku przeczytać proponowany porządek obrad : 

- punkt 1 - otwarcie i sprawdzenie obecności radnych, 

- punkt 2 - przedstawienie porządku obrad, 

- punkt 3 - przyjęcie protokołu z XLIX sesji,  

- punkt 4 -informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej o działaniach podejmowanych 

 w okresie międzysesyjnym, 

- punkt 5 - sprawozdanie z działalności Burmistrza Krobi w okresie międzysesyjnym, 

- punkt 6 - informacja o przebiegu wykonania budżetu Gminy Krobia, kształtowaniu się 

Wieloletniej Prognozy Finansowej oraz przebiegu wykonania planów finansowych gminnych 

instytucji kultury za I półrocze 2022 roku,  

- punkt 7 - rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr IX/74/2019 Rady 

Miejskiej w Krobi z dnia 30 kwietnia 2019 roku  w sprawie określenia wysokości opłat za 

korzystanie z wychowania przedszkolnego w publicznym przedszkolu i oddziałach 

przedszkolnych w szkołach podstawowych prowadzonych przez Gminę Krobia, 

- punkt 8 - rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XIII/105/2019 Rady 

Miejskiej w Krobi z dnia 26 września 2019 roku w sprawie ustalenia regulaminu 

określającego wysokość stawek i szczegółowe warunki przyznawania nauczycielom dodatków 

do wynagrodzenia zasadniczego, szczegółowe warunki obliczania i wypłacania 

wynagrodzenia za godziny ponadwymiarowe i godziny doraźnych zastępstw oraz sposób 

podziału środków na nagrody ze specjalnego funduszu nagród, 

- punkt 9 - rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji,  

- punkt 10 - rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XIX/155/2020 Rady 

Miejskiej w Krobi z dnia 24 stycznia 2020 roku w sprawie zasad wynajmowania lokali 

wchodzących w skład mieszkaniowego zasobu Gminy Krobia, 

- punkt 11 - rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przejęcie przez Gminę Krobia zadania 

zarządzenia publicznymi drogami powiatowymi kat. V i VI na terenie Gminy Krobia  

w zakresie zimowego utrzymania tych dróg,  

- punkt 12 - rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie w drodze 

bezprzetargowej  nieruchomości niezabudowanej, położonej  w obrębie Krobia,  



- punkt 13 - rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XXXV/281/2021 

Rady Miejskiej w Krobi z dnia 28 czerwca 2021 roku w sprawie wyrażenia zgody na 

udzielenie bonifikaty od ceny sprzedaży nieruchomości zabudowanej oznaczonej numerem 

255/1 położonej w Pudliszkach przeznaczonej na poprawę zagospodarowania nieruchomości 

sąsiedniej, 

 - punkt 14 - rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XL/342/2021 Rady 

Miejskiej w Krobi z dnia 20 grudnia 2021 roku w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Krobia  na lata 2022 – 2030, 

- punkt 15 - rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej Gminy 

Krobia na rok 2022,  

- punkt 16 - wolne głosy i wnioski, 

- punkt 17 - zakończenie. 

 

Czy ktoś z Państwa chciałby wprowadzić zmiany do proponowanego porządku obrad?  

Nie widzę. Zamykam w takim razie możliwość zmian w porządku obrad. Na początku 

stwierdzam, że podczas dzisiejszej sesji obecnych jest 13 radnych, w związku z tym sesja 

władna jest podejmować uchwały i przechodzimy do realizacji kolejnego punktu. 

Punkt 3 przyjęcie protokołu z XLIX sesji Rady Miejskiej. Czy ktoś z Państwa Radnych 

chciałby wprowadzić zmiany do treści protokołu z poprzedniej sesji? Nie widzę. W związku  

z tym proponuję żebyśmy w drodze głosowania przyjęli protokół z poprzedniej sesji. Proszę  

o podniesienie ręki naciśnięcie przycisku tych z Państwa, którzy są za przyjęciem protokołu  

z XLIX sesji Rady Miejskiej. Kto jest przeciw? Kto się wtrzymał? Stwierdzam, że 13 głosami 

„za” protokół został przyjęty.  

Punkt 4 informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej o działaniach podejmowanych 

 w okresie między sesjami. Proszę Państwa przed sobą, na tabletach, macie Państwo treść 

tego sprawozdania. Mieli też Państwo możliwość zapoznania się z nim wcześniej. Czy ktoś  

z Państwa Radnych ma jakieś pytania dotyczące treści sprawozdania? Nie widzę. W związku  

z tym przechodzimy do kolejnego punktu.  

Punkt 5 sprawozdanie z działalności Burmistrza Krobi w okresie międzysesyjnym.  

Czy Państwo macie jakiekolwiek pytania do tego sprawozdania? Nie widzę. W związku z tym 

przechodzimy do następnego punktu. 

Punkt 6 informacja o przebiegu wykonania budżetu Gminy Krobia, kształtowaniu się 

Wieloletniej Prognozy Finansowej oraz przebiegu wykonania planów finansowych gminnych 

instytucji kultury za pierwsze półrocze 2022 roku. O zabranie głosu proszę Pana Skarbnika. 

Skarbnik Gminy Damian Walczak: 

 

Dzień dobry. Szanowni Państwo, Panie Przewodniczący, Wysoka Rado. Informacja  

o przebiegu wykonania budżetu Gminy Krobia za I półrocze, jak również kształtowania się 

Wieloletniej Prognozy Finansowej i przebiegu wykonania planów finansowych naszych 

instytucji kultury, została Państwu przedstawiona zarządzeniem z 24 sierpnia czyli już ponad 

miesiąc temu. Podstawą prawną są przepisy ustawy o samorządzie gminnym, ustawy  

o finansach publicznych, jak również Państwa uchwała z 2011 roku, która to uchwała 

określała zakres i formę informacji, czyli jakie dane szczegółowe mają się w tej informacji 



znaleźć. Nie będę oczywiście szczegółowo omawiał, chyba, że będziecie Państwo mieli jakieś 

pytania, ponieważ ten dokument jest już miesiąc w Państwa dyspozycji i myślę, że można było 

się z nim zapoznać. Ja tylko, można powiedzieć w takim telegraficznym skrócie, powiem  

o najważniejszych wielkościach, nad którymi chcielibyśmy się dzisiaj pochylić w kontekście 

naszego budżetu i wykonania za I półrocze. Dochody wykonano w ponad 51%, to jest 

wykonanie zbliżone do tego co mieliśmy w latach poprzednich. Za I półrocze poprzedniego 

roku wykonanie było nieco wyższe 52,5%, a za I półrocze roku 2020 było niższe 50,24%. Na 

to niższe wykonanie w stosunku do poprzedniego roku, chociaż proszę zwrócić uwagę, że i tak 

jest powyżej 50%, ma wpływ przede wszystkim niższe wykonanie dochodów majątkowych. 

Środki unijne wpływają do nas, środki krajowe z budżetu państwa wpływają, ale często one są 

nam przedstawiane, przesyłane, zasilają nasz rachunek budżetu na zasadzie refundacji.  

A wiadomo, że częstotliwość czy czasochłonność prac inwestycyjnych jest na tyle duża, że 

dopiero po jakimś czasie te środki zasilą nasz budżet. Z kolei jeśli chodzi o wydatki, wydatki 

wykonano w 48,27%. I jak na wydatki to wykonanie bardzo korzystne. W porównaniu  

z poprzednimi latami jest ono znacznie wyższe. Było około 45 % w ubiegłym roku i niewiele 

ponad 42% w I półroczu 2020 roku. Bilans budżetu za I półrocze wynosi minus 5.428.903 zł, 

czyli ponad 5 milionów złotych więcej wydaliśmy niż uzyskaliśmy ze strony dochodowej. 

Natomiast w porównaniu do planowanego deficytu, który jest oszacowany na 16.500.000 

złotych to i tak  jest około 1/3 tej kwoty, którą powinniśmy na minus w tym roku zrealizować. 

Wydatki inwestycyjne wykonano w niespełna 1/3. Przyczyną niższego wykonania jest 

harmonogram realizacji inwestycji i płatności o czym mówiłem przed chwilą. Znany jest 

Państwu oczywiście temat rewitalizacji Rynku, opóźniających się prac. Z tego tytułu również 

proszę zwrócić uwagę, że na dzień 30 czerwca, czyli na koniec I półrocza nie wydatkowano 

jeszcze na przykład wszystkich kwot związanych z przebudową ulicy Polnej, Targowej  

i łącznika, czyli jednej z dwóch największych inwestycji drogowych w tym roku. Wśród 66 

pozycji wydatkowych w zakresie inwestycji w I półroczu wydatkowano środki na niespełna 

połowę z nich. Jednak część środków jest w trybie realizacji, część tak jak już powiedziałem 

przed chwilą, na dzień 30 czerwca nie było wykonanych, ale już na dzień dzisiejszy, kiedy to 

sprawozdanie przedstawiam, to zadanie jest realizowane. Właśnie ta droga tutaj nieopodal 

nas, gdzie już mieszkańcy mogą z tej drogi korzystać. Fundusz sołecki w I półroczu 

zrealizowano na poziomie niespełna 37%, czyli niższym wykonaniu niż w latach poprzednich. 

Ale jest to też związane z tym, że dla części sołectw wykonywane są dokumentacje na 

utwardzenie dróg śródpolnych, dróg dojazdowych do gruntów rolnych ale również do naszych 

posesji, na które to zadanie otrzymaliśmy dofinansowanie w ramach Programu Inwestycji 

Strategicznych Polski Ład, a termin wykonania tych prac jest na II półrocze. Więc stąd 

zaangażowanie tych środków jest znaczące, natomiast wydatkowanie na dzień 30 czerwca jak 

powiedziałem wynosi niespełna 37%.  Dokonano umorzeń na kwotę 3.422 zł, ale tutaj również 

prowadzone są dalsze postępowania podatkowe w tym zakresie. W I półroczu wykupiono 

pierwsza serię obligacji na kwotę łączną dokładnie 1.000.000 zł. Na II półrocze planuje się 

emisję obligacji w kwocie 2.450.000 na podstawie podjętej przez Radę Miejska uchwałą z 29 

kwietnia 2021 roku. W I półroczu nie zrealizowano wydatków z tytułu udzielonych poręczeń 

na rzecz Międzygminnego Związku Wodociągów i Kanalizacji. Jest to związane z tym,  

że Związek w sposób bezpośredni i terminowy swoje zobowiązania reguluje. Stan zadłużenia  

z tytułu obligacji na koniec I półrocza to 16.050.000 zł. Planowane zadłużenie na koniec roku 

z tego tytułu powinno wynosić 18.000.000 zł. Ponadto Gmina Krobia jak Państwo wiecie w II 

półroczu poprzedniego roku zawarła umowę zaliczoną do tytułów dłużnych. To była umowa 

na poprawę efektywności oświetlenia ulicznego, oświetlenia drogowego, której myślę 

pozytywne skutki będziemy mogli odczuwać w związku ze znacznie rosnącymi kosztami 

oświetlenia. To nowe oświetlenie jak Państwo wiecie jest znacznie bardziej oszczędne jeśli 

chodzi o zużycie prądu. Natomiast to zobowiązanie jest wliczane do długu publicznego  



w kwocie 1.808.000 zł. A na koniec I półrocza to zadłużenie zostało już częściowo spłacone 

 i wynosi 1.708.085 zł. Burmistrz w ciągu roku skorzystał z upoważnień do dokonywania 

przesunięć w budżecie, do lokowania wolnych środków na rachunkach w innych bankach, 

lokujemy tylko w Banku Gospodarstwa Krajowego i do udzielenia w roku budżetowym 

pożyczek krótkoterminowych. Udzielona została pożyczka Spółdzielni Socjalnej ECCOS. 

Termin spłaty w czwartym kwartale tego roku. Dziękuję.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Duda: 

 
Dziękuję Panie Skarbniku. Szanowni Państwo otwieram dyskusję. Czy ktoś z Państwa 

chciałby zabrać głos w temacie wykonania budżetu w I półroczu bieżącego roku? Nie widzę. 

W takim razie zamykam dyskusję. Dziękuję Panie Skarbniku za przedstawienie informacji. 

Przechodzimy do punktu kolejnego porządku obrad. 

 

Punkt 7 rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr IX/74/2019 Rady 

Miejskiej w Krobi z dnia 30 kwietnia 2019 roku w sprawie określenia wysokości opłat za 

korzystanie z wychowania w przedszkolu i oddziałach przedszkolnych w szkołach 

podstawowych prowadzonych przez Gminę Krobia. Powyższym projektem uchwały 

zajmowaliśmy się podczas wspólnego posiedzenia Komisji Rady w dniu 22 września. Podczas 

tego posiedzenia swoją opinię wydała Komisja Oświaty i Spraw Społecznych w brzmieniu 

pozytywnym. Czy Szanowni Państwo Radni chcą zabrać głos przedmiocie projektu uchwały? 

Nie widzę zgłoszeń. W związku z tym zamykam dyskusję. Przechodzimy do głosowania. 

Uchwała Nr L/420/2022 Rady Miejskiej w Krobi z dnia 28 września 2022 roku w sprawie 

zmiany Uchwały IX/74/2019 Rady Miejskiej w Krobi z dnia 30 kwietnia 2019 roku w sprawie 

określenia wysokości opłat za korzystanie z wychowania przedszkolnego w publicznym 

przedszkolu i oddziałach przedszkolny w szkołach podstawowych prowadzonych przez Gminę 

Krobia. Kto z Państwa Radnych jest za podjęciem tej uchwały proszę o podniesienie ręki 

naciśnięcie przycisku. Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? Stwierdzam, że 13 głosami „za” 

uchwała została podjęta. Przechodzimy do kolejnego punktu. 

 

Punkt 8 rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XIII/105/2019 Rady 

Miejskiej w Krobi z dnia 26 września 2019 roku w sprawie ustalenia regulaminu 

określającego wysokość stawek i szczegółowe warunki przyznawania nauczycielom dodatków 

do wynagrodzenia zasadniczego, szczegółowe warunki obliczania i wypłacania 

wynagrodzenia za godziny ponadwymiarowe i godziny doraźnych zastępstw oraz sposób 

podziału środków na nagrody ze specjalnego funduszu nagród. Projektem uchwały zajmowała 

się Komisja Oświaty i Spraw Społecznych, która pracowała w ramach wspólnego posiedzenia 

Komisji Rady w dniu 22 września. Wydała także pozytywną opinię na temat tego projektu 

uchwały. Także Państwo Radni mieli okazję dyskutować na ten temat, aby rozwiać wszelkie 

wątpliwości. Czy pomimo tamtej dyskusji ktoś z Państwo Radnych chciałby w przedmiocie 

projektu uchwały zabrać głos? Proszę bardzo Radna Izabela Pazoła. Proszę bardzo do 

mikrofonu. 

 

Radna Rady Miejskiej Izabela Pazoła: 

 

Panie Przewodniczący, Wysoka Rado. Mam takie pytanie związane z uchwałą. Wchodzi ona  

w życie 14 dni po uchwaleniu. Czy mamy zabezpieczone w naszym budżecie środki na te 

dodatki? Dziękuję.  

 

 



Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Duda: 

 
Dziękuję bardzo. Panie Dyrektorze proszę o odpowiedź.  

 

Dyrektor Centrum Usług Wspólnych Łukasz Burkiewicz:  

 

Tak. Generalnie środki są zabezpieczone w budżecie. One są planowane już przy samym 

projekcie budżetu na kolejny rok budżetowy. Tak samo stało się w tym przypadku. Na rok 

2022 środki są zabezpieczone. Natomiast te zmiany, które Państwo poprzez tą uchwałę 

wprowadzacie dotyczące generalnie, jeżeli chodzi o dodatki funkcyjne, motywacyjne, 

poszerzenia widełek, co nie znaczy, że z automatu pracownicy tychże  jednostek otrzymują te 

dodatki w takiej wysokości. Bo tutaj jest po pierwsze w przypadku pracowników 

pedagogicznych decyzja dyrektora, a w przypadku kadry kierowniczej, czyli dyrektorów,  

to musi być to poparte decyzją burmistrza. Natomiast jeżeli chodzi o wysokość dodatku 

funkcyjnego z tytułu pełnienia funkcji mentora, to te ośrodki też można powiedzieć, że mamy 

zabezpieczone w budżecie. Jeżeli taki przypadek by nastąpił, że dyrektor będzie musiał taką 

osobę powołać do opieki stażu, to ta osoba jest finansowana w ramach tego dodatku z tej puli 

w budżecie, którą mamy zabezpieczoną na opiekuna stażu, bo takie stanowisko wcześniej 

również było przewidziane, między innymi w budżecie. Dziękuję. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Duda: 

 
Dziękuję bardzo Panie Dyrektorze. Rozumiem Pani Radna, że Panią to satysfakcjonuje. Tak?  

 

Radna Rady Miejskiej Izabela Pazoła: 

 

Tak.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Duda: 

 
Dziękuję. Proszę Państwa proponuję w takim razie jeżeli nie ma zgłoszeń, bo nie widzę 

takowych do dyskusji zamknąć dyskusję. Przechodzimy do głosowania nad projektem. 

Uchwała Nr L/421/2022 Rady Miejskiej w Krobi z dnia 26 września 2022 roku w sprawie 

zmiany Uchwały Nr XII/105/2019 Rady Miejskiej w Krobi z dnia 26 września 2019 roku  

w sprawie ustalenia regulaminu określającego wysokość stawek i szczegółowe warunki 

przyznawania nauczycielom dodatków do wynagrodzenia zasadniczego, szczegółowe warunki 

obliczania i wypłacania wynagrodzenia za godziny ponadwymiarowe i godziny doraźnych 

zastępstw oraz sposobu podziału środków na nagrody ze specjalnego funduszu nagród. 

Proszę o podniesienie ręki naciśnięcie przycisku tych z Państwa, którzy są za podjęciem 

uchwały. Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? Stwierdzam, że 13 głosami „za” uchwała 

została podjęta. Przechodzimy do kolejnego punktu. 

 

Punkt 9 rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji. Szanowni Państwo do 

Gminy Krobia skierowana została petycja ze strony pana Patryka Króla, w której to petycji 

pan Patryk Król wnioskuje o powołanie w ramach funkcjonowania Gminy Krobia 

Młodzieżowej Rady Miejskiej. My nad tym projektem pochylaliśmy się, nad ta petycją 

pochylaliśmy się wraz z Komisją Skarg, Wnioskowi i Petycji, która to Komisja 

przeanalizowała wspomnianą petycję i w uchwale, którą dzisiaj analizujemy i za chwilę 

będziemy głosować. Wskazujemy, że od roku 2003 w naszej gminie funkcjonuje uchwała, 

która pozwala na powołanie takowej Rady. Niestety pomimo kilku prób taka Rada nie została 



powołana. My w Gminie Krobia można powiedzieć prowadzimy alternatywne działania 

wobec tej, które miałyby być związane z prowadzaniem Młodzieżowej Rady Miejskiej 

ponieważ jest realizowanych bardzo dużo inicjatyw z młodzieżą, w których młodzież może 

wykazywać swoje zainteresowania, ale też realizować swoje zainteresowania w kierunku 

między innymi kształtowania postaw obywatelskich. Istnieją i zasęp harcerski, i młodzieżowe 

drużyny pożarniczej, realizowane są programy młodzieżowe, między innymi z Programu 

Równać Szanse. Więc to wszystko może nie w formie Młodzieżowej Rady Miejskiej,  

ale odbywa się w tych kilku formach, które przed chwilą wymieniłem. W związku z tym 

Komisja uznała, że ta petycja jest bezzasadna ponieważ formalnie mamy uchwałę, która taką 

Radę powołuje, natomiast realnie ona nie funkcjonuje, a w każdym momencie może 

zafunkcjonować. Czy ktoś z Państwa Radnych chciałby zadać pytanie dotyczące tego projektu 

uchwały? Proszę bardzo. Nie widzę, w związku z tym proponuję żebyśmy przeszli do 

głosowania. Uchwała Nr L/422/2022 Rady Miejskiej w Krobi z dnia 26 września 2022 roku w 

sprawie rozpatrzenia petycji. Proszę tych Państwa o podniesienie ręki, którzy są za 

przyjęciem tej uchwały. Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? Stwierdzam, że 13 głosami „za” 

uchwała została podjęta. Przechodzimy do kolejnego punktu. 

 

Punkt 10 rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XIX/155/2020 Rady 

Miejskiej w Krobi z dnia 24 stycznia 2020 roku w sprawie zasad wynajmowania lokali 

wchodzących w skład mieszkaniowego zasobu Gminy Krobia. Tym projektem uchwały 

zajmowała się Komisja Oświaty i Spraw Społecznych oraz mieli Państwo Radni zasiadający 

w Radzie Miejskiej możliwość zapoznania się i podyskutowania na ten temat podczas 

połączonych Komisji Rady w dniu 22 września. Wspomniana przeze mnie Komisja Oświaty  

i Spraw Społecznych wydała opinię pozytywną na temat projektu. Czy pomimo tej dyskusji, 

która była 22 września ktoś z Państwa chciałby zabrać głos? Nie widzę. W związku z tym 

zamykam dyskusję. Przechodzimy do głosowania. Uchwała Nr L/423/2022 Rady Miejskiej w 

Krobi z dnia 26 września 2002 roku w sprawie zmiany Uchwały Nr XIX/155/2020 z dnia 24 

stycznia 2020 roku w sprawie zasad wynajmowania lokali wchodzących w skład 

mieszkaniowego zasobu Gminy Krobia. Proszę o podniesienie ręki naciśnięcie przycisku tych 

z Państwa, którzy są za podjęciem tej uchwały. Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? 

Stwierdzam, że 13 głosami „za” uchwała została podjęta. Przechodzimy do następnego 

punktu. 

 

Punkt 11 rozpatrzenie projektu uchwały przejęcia przez Gminy Krobia zadania zarządzania 

publicznymi drogami powiatowymi kategorii V i VI na terenie Gminy Krobia w zakresie 

utrzymania tych dróg. Projektem uchwały zajęliśmy się jako Radni podczas wspólnego 

posiedzenia Komisji Rady w  dniu 22 września. Pozytywną opinię na temat projektu uchwały 

wydała Komisja Rolnictwa i Rozwoju Gminy. Podczas tego spotkania była także prowadzona 

dyskusja. Czy ktoś z Państwa Radnych chciałby jeszcze głos w tej dyskusji podczas 

dzisiejszego posiedzenia zabrać? Nie widzę. W związku z tym zamykam dyskusję i 

przechodzimy do głosowania. Uchwała Nr L/424/2020 2 Rady Miejskiej w Krobi z dnia 26 

września 2022 roku w sprawie przejęcia przez Gminę Krobia zadania zarządzania 

publicznymi drogami publicznymi kategorii V i VI na terenie Gminy Krobia w zakresie 

zimowego utrzymania tych dróg. Proszę o podniesienie ręki naciśnięcie przycisku tych z 

Państwa, którzy są za podjęciem tej uchwałę. Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? 

Stwierdzam, że 13 głosami „za” uchwała została podjęta.  

 

Punkt 12 rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie w drodze 

bezprzetargowej nieruchomości niezabudowanej położonej w obrębie Krobia. Podczas 

posiedzenia wspólnego Komisji Rady dyskutowaliśmy nad projektem uchwały. Także podczas 



tej dyskusji swoją pozytywną opinię na temat projektu uchwały wyraziła Komisja Rolnictwa i 

Rozwoju Gminy. Czy ktoś z Państwa Radnych chciałby w uzupełnieniu tamtej dyskusji dziś 

zabrać głos? Nie widzę zgłoszeń. W związku z tym proponuję, żebyśmy przyszli  

do głosowania. Uchwała Nr L/425/2022 rady Miejskiej w Krobi z dnia 26 września 2022 roku 

w sprawie wyrażania zgody na zbycie w drodze bezprzetargowej nieruchomości 

niezabudowanej położonej w obrębie Krobia. Proszę o podniesienie ręki naciśnięcie przycisku 

tych z Państwa, którzy są za podjęciem tej uchwały. Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? 

Stwierdzam, że 13 głosami „za” uchwała została podjęta. Przechodzimy do następnego 

punktu.  

 

Punktu 13 rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XXXV/281/2021 

Rady Miejskiej w Krobi z dnia 28 czerwca 2021 roku w sprawie wyrażenia zgody na 

udzielenie bonifikaty od ceny sprzedaży nieruchomości zabudowanej oznaczonej numerem 

255/1 położonej w Pudliszkach przeznaczonej na poprawę zagospodarowania nieruchomości 

sąsiedniej. Pozytywną opinię na temat projektu w dniu 22 września wydała komisja Rolnictwa 

i Rozwoju Gminy. Podczas wspólnego posiedzenia Rady także Państwo Radni mogli  

zapoznać się z treścią i wziąć udział w dyskusji na temat tego projektu. Czy w uzupełnieniu 

ktoś z Państwa Radnych chciałby jeszcze dzisiaj zabrać głos? Nie widzę zgłoszeń. W związku 

z tym proponuje, żebyśmy przeszli do głosowania. Uchwała Nr L/226/2022 Rady Miejskiej  

w Krobi z dnia 26 września 2022 roku w sprawie zmiany Uchwały Nr XXXV/281/2021 Rady 

Miejskiej w Krobi z dnia 28 czerwca 2021 roku w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie 

bonifikaty od ceny sprzedaży nieruchomości zabudowanej oznaczonej numerem 255/1 

położonej w Pudliszkach przeznaczonej na poprawę zagospodarowania nieruchomości 

sąsiedniej. Kto z Państwa Radnych jest za podjęciem tej uchwały proszę o podniesienie ręki 

naciśnięcie przycisku? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? Stwierdzam, że 13 głosami „za” 

uchwała została podjęta. I przechodzimy do kolejnego punktu. 

 

Punkt 14 rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XL/342/2021 Rady 

Miejskiej w Krobi z dnia 20 grudnia 2021 roku w sprawie Wieloletniej  Prognozy Finansowej 

Gminy Krobia na lata 2022-2030. O zabranie głosu proszę Pana Skarbnika. 

 

Skarbnik Gminy Damian Walczak: 

 

Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, Szanowni Państwo. Uchwała w sprawie zmiany wpf na 

lata 2022-2030. W uchwale z 20 grudnia załączniki nr 1 i nr 2 otrzymują brzmienie jak  

w załączniku nr 1 i 2 do niniejszej uchwały. Dokonuje się zmiany załącznika nr 1 w wyniku 

między innymi zmiany w planie dochodów i wydatków na rok 2022. Dokonuje się też zmiany 

załącznika nr 2. Nr 2 czyli w zakresie wykazu przedsięwzięć i w tym wykazie przedsięwzięć 

wpisujemy nowe przedsięwzięcie Opracowanie Strategii Rozwoju Gminy. Planowane wydatki 

na rok 2023 łączna kwota 50.000 zł, z tego środki własne 30.000, dofinansowanie 20.000 zł. 

Zadanie zostanie zrealizowane właśnie w zakresie wydatków w przyszłym roku w terminie do 

31 sierpnia 2023 roku. Pełen zakres zmian tej uchwały obrazują Państwu załączniki nr 1 i nr 

2. Dokonujemy również zmiany w objaśnieniach przyjętych wartości. Dopisujemy również 

informacje dotyczące zaciągnięcia zobowiązania na zakup energii w zakresie oświetlenie 

ulicznego, jak również energii dla naszych budynków komunalnych, budynków oświatowych 

 i budynków użyteczności publicznej. Dziękuję bardzo. 

 

 

 

 



Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Duda: 

 
Dziękuję Panie Skarbniku. Otwieram dyskusję na temat projektu uchwały. Wspomnę tylko,  

że pozytywną opinię na temat projektu wyraziła Komisja Budżetu w dniu 22 września. Czy 

ktoś z Państwa Radnych chce zabrać glos? Nie widzę. W związku z tym proponuję przejść do 

głosownia. Uchwała Nr L/427/2022 Rady Miejskiej w Krobi 26 września 2022 roku  

w sprawie zmiany Uchwały Nr XL/342/2021 Rady Miejskiej w Krobi z dnia 20 grudnia 2021 

roku w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Krobia na lata 2022-2030. Proszę 

o podniesienie ręki naciśnięcie przycisku tych z Państwa, którzy są za podjęciem uchwały. Kto 

jest przeciw? Kto się wstrzymał? Stwierdzam, że 13 głosami „za” uchwała została podjęta. 

Przechodzimy do następnego punktu. 

 

Punkt 15 rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej Gminy Krobia 

na rok 2022. O zabranie głosu proszę ponownie Pana Skarbnika. 

 

Skarbnik Gminy Damian Walczak: 

 

Proszę Państwa. Proponuję skupić się na uzasadnieniu do projektu uchwały. W dziale 750 

dokonujemy zwiększenia dochodów o kwotę 228,98. Są to środki w ramach funduszu pomocy 

Ukrainie na obsługę wydawania numerów PESEL oraz usługi fotograficzne. W dziale 758 

zwiększamy subwencję oświatową na podwyżki dla nauczycieli tak zwanych początkujących, 

czyli tych, którzy jeszcze nie posiadają stopnia awansu zawodowego. Zwiększenie z tytułu 

dotacji na realizację funduszu sołeckiego w roku 2022. Zwiększenia na zadania dotyczące 

edukacji dzieci z Ukrainy, przenosimy środki z działu 801. Dokonujemy również zwiększenia z 

tego tytułu o kwotę 27.248 zł. Dokonujemy zmiany klasyfikacji budżetowej na programy 

rządowe. W dziale 801 dokonujemy zwiększenia na usługi z tytułu wydawania zasiłków  

i rozliczeń miedzy jednostkami. W dziale 852 i 855 czyli pomoc społeczna i rodzina 

dokonujemy zwiększenia dotacji na świadczenia społeczne, świadczenia rodzinne. Przede 

wszystkim na wypłatę i obsługę dodatków węglowych w kwocie niemal 3.300.000 zł. Jest to 

pierwsza transza nie w pełni, oczywiście jest nam potrzebna, niezbędna do rozpoczęcia 

pierwszych wypłat. W dziale 900 dokonuje przeniesienia w planie wydatków na darowiznę na 

zadanie z zakresu ochrony środowiska. W dziale 921 zwiększamy pomoc finansową  

z Województwa Wielkopolskiego na program Kulisy Kultury. Jeśli chodzi o wydatki, w dziale 

010 dokonujemy zwiększenia na budowę zbiornika wody deszczowej przy Szkole Podstawowej 

w Krobi. W dziele 600 dokonujemy kilku zmian w zakresie wydatków bieżących, przeniesień 

między programami inwestycyjnymi Polski Ład i Rządowy Fundusz Inwestycji Lokalnych 

wskutek zmiany klasyfikacji budżetowej. Dokonujemy również przeniesienia środków  

w ramach funduszu sołeckiego Chwałkowa. W dziale 700 zmiana klasyfikacji w Polskim 

Ładzie. W dziale 750 zwiększamy środki na zadania związane z pomocą Ukrainie. Przenosimy 

również środki na wynagrodzenia. Między paragrafami przenosimy środki w ramach planu 

wydatków Centrum Usług Wspólnych, promocji oraz projektu Wyszehradzkiego. Dokonujemy 

w dziale 754 zmiany klasyfikacji w funduszu pomocy Ukrainie. W dziale 758 zmniejszamy 

rezerwę inwestycyjną o 10.000. Zmniejszamy rezerwę oświatową o 343.000 zł. Zwiększamy 

środki na nabycie udziału w Samorządowym Funduszu Poręczeń Kredytowych. W dziale 801 

dokonujemy przeniesienia środków według klasyfikacji budżetowej na fundusz pomocy 

Ukrainie. Dokonujemy również zwiększenia w przedszkolu w Pudliszkach oraz w szkole  

w Pudliszkach związanych z zakupem posiłków dla uczniów i wsadu do kotła. Dokonujemy 

zwiększenia wydatków bieżących w jednostkach na niezbędne zakupy i przeglądy. Zwiększamy 

również środki na wynagrodzenia w tych jednostkach, w których na te wynagrodzenia braknie 

już nam w miesiącu październiku. W dziale 852 i 855 dokonujemy zmian wynikających  



z przyznanych dotacji na świadczenia rodzinne oraz na dodatki węglowe. Kwota, o której już 

Państwo przed chwilą mówiłem. W dziale 853 dokonujemy korekty na zadaniu inwestycyjnym 

dotyczącym Krobskiego Centrum Usług Społecznych. W dziale 900 zwiększamy środki na 

utrzymanie zieleni, na konserwację oświetlenia ulicznego. Zwiększamy wydatki na opłaty  

i gaz w budynkach komunalnych. Podobnie w dziale 921 dokonujemy zwiększeń na opłaty za 

gaz w budynkach świetlicowych. Dokonujemy również zmiany w funduszu sołeckim  

w Chwałkowie oraz zwiększenia dotacji podmiotowej dla Centrum Kultury w kwocie 20.000. 

To są środki, które otrzymaliśmy w ramach programu Kulisy Kultury. Konsekwencją zmian  

w zakresie dochodów i wydatków są zmiany w kolejnych załącznikach, stąd zmiany  

w załącznikach numer 3 do 9. Do tego projektu proponujemy Państwu autopoprawkę. 

Autopoprawka jest związana z otrzymaniem dotacji w kwocie 3.600 zł na konserwację  

i archiwizację ksiąg Urzędu Stanu Cywilnego. Dokonujemy o tą samą kwotę zmniejszenia 

dochodów z tytułu odsetek. Wskutek autopoprawki nie zmieni nam się saldo dochodów 

 i wydatków, nie zmieni nam się deficyt, nie zmienia nam się również w stosunku do projektu 

uchwały łączna kwota dochodów i wydatków. Natomiast jeśli chodzi o załącznik nr 2 w dziale 

010 dokonujemy również zwiększenia wydatków na kwotę 4.400 na budowę zbiornika wody 

deszczowej przy Szkole Podstawowej w Krobi. Zmniejszamy wydatki na zadaniu dotyczącym 

Bukownicy o 12.900 zł. Dodatkowo dokonujemy zwiększenia na konserwację i archiwizację 

ksiąg Urzędu Stanu Cywilnego. To są te środki z dotacji oraz zmniejszenia na PFRON. 

Przenosimy środki w ramach klasyfikacji budżetowej w ramach funduszu pomocy Ukrainie. 

To jest przeniesienie między Szkołą Podstawową w Krobi i Przedszkolem Samorządowym  

w Krobi. W dziale 852 i 855 dokonujemy zmian wynikających z klasyfikacji budżetowej na 

fundusz pomocy Ukrainie. W dziale 853 dokonujemy korekty na zadaniu dotyczącym 

utrzymania trwałości projektu internetu szerokopasmowego i planu w zakresie wypłaty 

środków w kwocie 1.400 zł, którą musimy pokryć po zdjęciu jednego z masztów. W dziale 900 

dokonujemy zwiększenia na zadaniu dotyczącym budynku użytkowego w Ziemlinie. Tutaj 

brakuje nam po rozstrzygnięciu ofertowym kwota 8.500 zł i kwotę tą uzyskujemy zmniejszając 

plan wydatków na zadaniu dotyczącym Bukownicy. Podobnie jak w przypadku dochodów nie 

zmienia się łączna kwota wydatków skutek autopoprawki. Dochody i wydatki łącznie 

zwiększamy o 4.246.131,90 zł. Dziękuję bardzo. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Duda: 

 
Dziękuję Panie Skarbniku. Otwieram dyskusję nad autopoprawką i treścią uchwały 

dotyczącej zmiany budżetu. Poinformuję tylko na początku, że Komisja Budżetu nad projektem 

uchwały pochyliła się w dniu 22 września i wydala pozytywną opinię na temat tego projektu. 

Czy ktoś z Państwa Radnych chciałby zabrać głos? Nie widzę. W związku z tym proponuję 

dwa głosowania. Najpierw autopoprawka do projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały 

budżetowej Gminy Krobia na rok 2022. Proszę o podniesienie ręki naciśnięcie przycisku tych 

z Państwa, którzy są za podjęciem tej autopoprawki. Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? 

Stwierdzam, że 13 głosami „za” autopoprawka została przyjęta. I teraz treść uchwały. 

Uchwała Nr L/428/2022 Rady Miejskiej w Krobi z dnia 26 września 2022 roku w sprawie 

zmiany uchwały budżetowej Gminy Krobia na rok 2022. Kto z Państwa Radnych jest za 

podjęciem tej uchwały proszę o podniesienie ręki naciśnięcie przycisku? Kto jest przeciw? 

Kto się wstrzymał? Stwierdzam, że 13 głosami „za” uchwała została podjęta. Proszę Państwa 

przechodzimy do następnego punktu. 

 

Punkt 16 wolne głosy i wnioski. Czy ktoś z Państwa Radnych chce zabrać głos? Proszę 

bardzo Radna Izabela Pazoła. 

 



Radna Rady Miejskiej Izabela Pazoła: 

 

Panie Przewodniczący, Wysoka Rado. Chciałabym zgłosić interpelację dotyczącą 

mieszkańców, a dokładnie drogi powiatowej i pobocza. Z powodu remontu Rynku w Krobi 

pobocze wymaga remontu, wypełnienia ponieważ powoduje uszkodzenia samochodów. 

Prosiłabym bardzo o uwzględnienie tego. Dziękuję.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Duda: 

 
Dziękuję. Pani Radna punkt nazywa się wolne głosy i wnioski. Interpelację prosiłbym żeby 

składać na piśmie do biura Rady. 

 

Radna Rady Miejskiej Izabela Pazoła: 

 

Skieruję w formie elektronicznej.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Duda: 

 
Dziękuję bardzo. Czy ktoś jeszcze z Państwa Radnych. Nie widzę. W związku z tym zamykam 

ten punkt i przechodzimy do kolejnego. 

 

 

Punkt 17 zakończenie. Dziękuję wszystkim Państwa, którzy przygotowali dzisiejszą sesję. 

Dziękuję Państwu Radnym za podjęte dzisiaj uchwały. Zamykam L sesję Rady Miejskiej  

w Krobi. Dziękuję bardzo. 


